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JAARVERSLAG 1927-1928 

Dames en Heeren! 

Wanneer Uw secretaris de verschillende gebeurtenissen met 
betrekking tot het Genootschap aan Uwe aandacht heeft laten 
voorbijgaan, dan verdient wel in de eerste plaats vermelding, 
dat het afgeloopen jaar rijk is geweest aan herinneringsdagen. 

Jubilea. 

Van diverse jubilea zij allereerst gememoreerd, dat onze eere-
voorzitter Dr. Dentz den dag heeft kunnen herdenken, waarop hij 
vóór 50 jaren werd benoemd als eerste lector in de tandheelkun- 
de, welk gedenkwaardig jubileum samen viel met de feestelijke 
herdenking van het 50-jarig bestaan van het tandheelkundig on-
derwijs aan de Rijks Universiteit te Utrecht. Bij die gelegenheid 
viel tevens den heer Van' Loon de onderscheiding te beurt om 
door de faculteit der geneeskunde honoris causa te worden .be-
vorderd tot doctor in de geneeskunde, op grond van zijne weten-
schappelijke en andere verdiensten voor de tandheelkunde. 

Verder vierden de heeren Klinkkamer, Van der Molen en Kol-
deivijn hun zilveren tandarts-jubileum en de heer L. Frank zaij,n 
25-jarig jubileum als arts. Bij al deze gelegenheden heeft het 
bestuur op door hem passend geachte wijze van de belangstel-
ling van het Genootschap doen blijken, zoomede bij de viering 
van het VIe Lustrum van de T. S. V. „John Tom es'?. 

Leden. 

In de ledenlijst kwam in den loop van het jaar eenige malen 
verandering. Zoo hadden wij door overlijden het verlies te be-
treuren van de gewone leden de heeren W. M. van den Broek en 
Cl. Mahler en van het buitengewone lid de heer C. Kopp, rus-
tend tandarts te Sandagor per Rinkenaes in Denemarken. 

Verder verloren wij als gewone leden de heeren Van Geldere 
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en Rueb door bedanken, terwijl de heer Oidtmann tengevolge van 
zijn vertrek naar het buitenland bij de groep der buitengewone 
leden werd ingelijfd. 

Deze achteruitgang werd gecomp,cnseerd door de toetreding 
van vier nieuwe leden. Uitgenoodigd werden n.l. Mevr. de Beer 
van Essen en de heeren Göttlich, Kenswil en Oddens, tengevolge 
waarvan het ledental (gewone leden) weder aangroeide tot 67. 

Bestuur. 

In de samenstelling van het bestuur kwam in de Maartverga-
dering wijziging door het aftreden van de heeren Coebergh en 
M. de Boer, resp. als voorzitter en secretaris; wier plaatsen wer-
den ingenomen door de heeren J. Sanders Ezn. en Buisman. 

Vergaderingen. 

De regelmaat der statutair vastgestelde vergaderingen .  werd 
in het verslagjaar niet onderbroken door een tusschehtijdsche 
zomervergaderin "zoodat alleen in Maart en October een we-
tenschappelijke bijeenkomst plaats vond. Beide vergaderingen 
werden volgens de presentielijst des Zaterdagsavonds 'bijge-
woond door 27 leden; het wetenschappelijk gedeelte des Zon-
dags, behalve door resp. 28 en 34 leden, tevens door resp. 8 en 
7 gasten. 

Voordrachten. 

Van' de eigen leden waren het de heeren Sanders, Willemse, 
Coebergh en Van Loon, die het Gezelschap vergastten op een 
voordracht en wel eerstgenoemde in zijn aanvaardingsrede met 
als onderwerp: „Het nut van onthouding van verschillende 
kunstbewerkingen", terwijl de heer Willemse sprak naar aan-
leiding van „een geslaagd geval van behandeling van pyorrhoe 
alveolaris". Evenals laatstgenoemde hield de heer Coebergh in 
de October-vergadering zijn voordracht, getiteld: „Ervaring uit 
de orthodóntische praktijk betreffende occlusie en functie"; de. 
heer van Loon had voor dezelfde vergadering als onderwerp ge-
kozen: „Histiologische verschijnselen aan een geextraheerden, 
„gereguleerden menschelijken" tweeden boven premolaar. 

Als sprekers van buiten onzen kring traden in de Maart-ver- 
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gadering op: le. de heer Prof. Dr. G. C. van Walsem uit Haar-
lem met een voordracht over: „Tanden in teratoidegezwellen", 
daarbij gesecondeerd door den heer G. F. M. Schutte uit Bloe-
mendaal voor de meer tandheelkundige bijzonderheden van 
het daarbij gedemonstreerde praeparaat. In October sprak 
verder de heer Dr. P. Nieuwenhuyse, Prosector aan het Patho-
logisch Instituut der R. U. te Utrecht over: „De invloed van de 
bijschildklier op de tanden".  

Voor beide vergaderingen was tevens een buitenlander uit-
genoodigd en wel in Maart de heer Dr. W. Balters uit Bonn, die 
als thema gekozen had: „Wie stellen sich unsere Wurzelbehand 
lungsmasznahmen im Experiment dar und welche Wege weisen 
uns die Resultate?" In October hield onze landgenoot F. van 
Minden uit Chicago een verhandeling over zijn methode van:„ln 
één stuk gegoten bruggen en protheses". Al deze voordrachten 
ontmoetten bij de toehoorders levendige belangstelling, waarvan 
de, voor zoover reeds gepubliceerde, discussies getuigenis afleg-
gen. 

Ook bij het programmapunt: Wetenschappelijke Mededeelin-
gen werden vele interessante laiydragen geleverd door de heeren 
Bakker, Edel, Coebergh, Balters, v. Hasselt, Da Costa, Willem-
se en Sanders, welke met 'de opgewekte gedachtenwisseling de 
Zaterdagavondvergadering tot ver over het middernachtelijk uur 
deden voortduren. 

Huishoudelijke Aangelegenheden. 

Wat de huishoudelijke aangelegenheden betreft, waren er twee 
onderwerpen, die stof gaven tot een breedvoerige gedachtenwis-
seling. In de eerste plaats het bestuurs-voorstel om ter tegemoet-
koming aan sommiger bezwaren tegen het vergaderen op Zon-
dag, een der bijeenkomsten te bepalen op een dag in de week. 
Besloten werd om bij wijze van proef de Octobervergadering 
daarvoor te bestemmen. 

Bij de keuze der nieuwe leden bleek dat de bestaande werk-
wijze niet op algemeene instemming kon bogen. Eenerzijds werd 
de wensch geuit, dat het bestuur die aangelegenheid opnieuw in 
studie zou nemen, anderzijds stelde men voor om door limitee-
ring van het ledental de taak van het bestuur te verlichten. Een 
desbetreffende motie van den heer Bakker, houdende verzoek 
om overweging. van. dit denkbeeld, werd aangenomen. Het be-
stuur hoopt, dat het er in moge slagen om 114 volgende voor-
drachten de gerezen bezwaren te ondervangen. 
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Bestuursvergaderingen. 

Rest mij nog te vermelden, dat het bestuur in het verslagjaar 
drie maal bijeenkwam ter behandeling van de zaken het Genoot-
schap betreffende en overigens bij vele kwesties door middel 
van circuleerende brieven contact hield. De aangename samen-
werking en harmonieuse afdoening der diverse aangelegenheden 
waren van een en ander het kenmerk. 

De Secretaris, 

BUISMAN. 



VERSLAG VAN DE HONDERD ZEVEN EN TWINTIGSTE 
VERGADERING OP ZATERDAG 10 EN ZONDAG 11 MAART 1928 

. TE UTRECHT. 

1. Zaterdagavond. 
Aanwezig 30 leden en de heer Dr. B. Gottlieb als gast. 

De Voorzitter, de heer J. Sanders Ezn. heet de aanwezigen welkom, 
in het bijzonder de heer Dr. Dentz, waarna hij de verschillende gebeur-
tenissen memoreert sinds de laatste bijeenkomst. In de eerste plaats 
de eere-promotie van den heer Dr. v. Loon, waarbij het bestuur na-
mens het Genootschap  een stoffelijk blijk van sympathie heeft aan-
geboden. Verder was het bestuur vertegenwoordigd bij de herdenking 
van het 50-jarig bestaan van het Tandheelkundig Onderwijs en bij de 
zilveren jubilea van de heeren van der Molen en Koldewijn, terwijl 
bij dat van het oud-bestuurslid L. Frank door uitstedigheid met een 
schriftelijken gelukwensch moest worden volstaan. Vervolgens memo-
reert de voorzitter het overlijden van het buitengewoon lid F. Kopp te 

_Sandagor, Denemarken en van T. W. Brophy, te Los Angelos, een der 
bekende figuren uit de tandheelkundige wereld. Daarna wijdt spr. en-
kele woorden aan de mutaties die aan het Tandheelkundig Instituut 
hebben plaatsgehad en vertolkt de waardeering voor den arb-eid van 
den scheidenden lector, den heer Switters en van den directeur, den 
heer Dr. de Groot, die als lector voor het onderwijs behouden bleef. 
Vervolgens wendt hij zich tot den heer Coebergh, als opvolger van 
genoemde heeren, van wiens optreden men de beste verwachtingep 
koestert. 

Nadat de notulen zijn gelezen en goedgekeurd en de ingekomen 
stukken behandeld, brengt de secretaris het jaarverslag uit, dat voor 
kennisgeving wordt aangenomen en in het Tijdschrift zal worden af-

,gedrukt. 
Aan de orde is de rekening en verantwoording van den penning- 
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meester, die daarna onder dankzegging voor het zorgvuldige beheer 

wordt gedéchargeerd. 
Vervolgens gaat de voorzitter over tot het installeeren van de nieu-

we leden. 
Dan komt in behandeling het prae-advies van het bestuur inzake 

de motie-Bakker, in de vorige vergadering aangenomen, betreffende 
een onderzoek naar de wenschelijkheid om een maximaal aantal leden 
in de statuten voor te schrijven. Het prae-advies leidt tot de conclusie, 
dat op grond van de geringe ledentoename in den loop der laatste 
jaren de praktijk nimmer de behoefte aaneen statutaire limiet heeft 
doen gevoelen. De heer Bakker verklaart zich door het prae-advies 
voldaan, waarna het wordt aangenomen. 

Na afdoening der huishoudelijke aangelegenheden verkrijgt in de 
eerste plaats de heer A. L. J. C. van Hasselt het woord voor zijn 
voordracht, getiteld: „Enkele beschouwingen over het amalgaam-
vraagstuk in verband met den • invloed op den algemeenen gezond-
heidstoestand." Hierna houdt de heer E. J. van den Berg een demon-
stratie van de methode van afdruk nemen met „Dentocoll". Beide 
sprekers lokten een breedvoerige gedachtenwisseling uit. 

Nadat de heeren van Hasselt en Schatte enkele wetenschappelijke 
mededeelingen hebben gedaan en de heer van den Berg een geval uit 
de praktijk vermeld heeft, wordt de vergadering verdaagd tot den vol-
genden morgen. 

2. Zondagmorgen.  

Te half tien wordt de bijeenkomst in het Tandheelkundig Instituut 
geopend en krijgt de heer Duyvensz het woord voor zijn onderwerp: 
„De waarde van symptomen voor de diagnostiek", waarna Dr. B. 
Gottlieb uit Weenen zijn eerste voordracht houdt over: „Der gegen-
wärtige Stand der Pyorrhoe-Frage", gevolgd door een demonstratie 
van de behandelingsmethode van Dunlop. Hierna wordt gepauzeerd. 

Alvorens de heer Gottlieb na de lunch het woord verkrijgt voor zijn 
tweede voordracht over: „Die Black'schen Präparations-Prinzipien in 
neuer Beleuchtung", doet de voorzitter mededeeling, dat de vergade-
ring den vorigen avond besloten heeft den heeren Dr. J. A. W. van Loon 
en Dr. B. Gottlieb het eerelidmaatschap van het Ned. Tandheelkundig 
Genootschap aan te bieden, als blijk van erkentelijkheid voor hunne 
verdiensten voor de tandheelkundige wetenschap en voor het aandeel, 
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dat het N. T. G. daarin heeft mogen genieten. Beide heeren aanvaar- 
den deze onderscheiding, welke van een gecalligrafeerde oorkonde ver-. 
gezeld gaat, met een korte rede.. 

Na deze plechtigheid houdt de heer Dr. Gottlieb zijn zooeven ge-
noemde voordracht, die door een levendige discussie gevolgd wordt. 
Te half vijf wordt de vergadering, die behalve door 36 leden, door 
33 introducé's bezocht is, gesloten. 

Een diner in Hotel des Pays-Bas met de nieuwe eereleden besluit 
deze bijeenkomst. 

De Secretaris, 
BUISMAN. 


